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1. VRAGEN VAN DE LEDEN EN ANTWOORDEN
VAN DE REGERING

A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de
reglementaire termijn (R.v.O. art. 51 nrs. 2 en
3)

MINISTER VAN VERKEERSWEZEN

Vraag nr. 6
van 1 februari 1980
van de heer W. KUIJPERS

NMBS - Taalgebruik en uitvoering van VCT-advies

Als gevolg van een klacht ingediend door de Al-
gemeen Nederlands Verbond, liet de NMBS de Vaste
Commissie voor Taaltoezicht, Nederlandse afdeling,
bij brief weten dat het document «Memo-Client» in
het Nederlands zal worden opgesteld wanneer het
naar stations uit het Nederlandse taalgebied wordt
gezonden (advies nr. 10.215/II/N  - 5 maart 1979).
De aanduidingen die met de boekhoudingsmachine
op het document zijn aangebracht, zijn evenwel nog
steeds tweetalig.
Graag vernam ik van de geachte Minister welke
maatregelen hij zal nemen om de taalwet, inzonder-
heid art. 39, par. 2, door de NMBS stipt te doen
naleven.

Antwoord

Ter uitvoering van advies nr. 10.215/II/N - 5 maart
1979 van de Vaste Commissie voor Taaltoezicht, is
het betrokken document ééntalig geworden.
Het onderzoek dat tot doel heeft de mecanografïsche
aanduidingen ook ééntalig te maken zal weldra gun-
stige gevolgen hebben.

Vraag nr. 8
van 1 februari 1980
van de heer W. KUIJPERS

NMBS - Taalgebruik inzake uitbetalingsformulie-
ren

Op mijn vraag nr. 18 van 22 juni 1976, gesteld in de
Cultuurraad, betreffende het taalgebruik inzake uit-
betalingsformulieren antwoordde de geachte Minis-
ter dat de kwestie in 1977 zou geregeld kunnen wor-
den.
Sinds een drietal maanden stellen de Nederlandsta-
lige spoormannen die hun salaris via een financiële
instelling ontvangen, vast dat de maatschappijaan-
duiding weer tweetalig op hun rekeninguittreksel
voorkomt : SNCB-NMBS.
Graag vernam ik van de geachte Minister welke
sluitende onderrichtingen hij zal geven om hieraan
voorgoed een einde te maken, zodat niet telkens op-
nieuw op deze kwestie dient terug gekomen te wor-
den.

Antwoord

De benaming SNCB-NMBS wordt gebruikt in de
rubriek opdrachtgever van de overschrijving. In
deze rubriek moet de benaming voorkomen waar-
mee de opdrachtgever bij de financiële instelling
gekend is.

De NMBS zal de financiële instellingen de nodige
richtlijnen geven teneinde slechts die afkorting te
gebruiken die overeenstemt met de taal van de be-
gunstigde (in casu de werknemer).

MINISTER VAN DE NEDERLANDSE GE-
MEENSCHAP

Vraag nr. 73
van 31 januari 1980
van de heer H. LAHAYE

Muziekonderwijs - Stand van zaken

Tijdens een toespraak in de Nederlandse Cultuurraad
heeft de geachte Minister bij een uiteenzetting i.v.m.
het muziekonderwijs drie grote sectoren vermeld.
Daarbij is opgevallen dat het gesubsidieerd mu-
ziekonderwijs opgenomen werd in de afdeling «so-
ciale promotie» en niet onder de «middelbare afde-
lingen» . Een dergelijke indeling heeft verwondering
gewekt in de betrokken kringen aangezien het gesub-
sidieerd muziekonderwijs door het koninklijk besluit
van 2 1 maart 1961  werd opgenomen in het lager en het
hoger secundair onderwijs.
Verder werd vermeld dat bedoeld onderwijs 75.000
leerlingen telt, daar waar de geachte Minister onlangs
nog als aantal leerlingen 100.000 opgaf.
In dit verband vernam ik graag via het Bulletin van
Vragen en Antwoorden :
1.

2.

3.

4.

op grond van welk koninklijk besluit het gesubsi-
dieerd muziekonderwijs bij een andere sector
werd ondergebracht ;
waar de 25.000 leerlingen zijn gebleven die door de
geachte Minister niet meer vermeld worden ;
hoeveel studenten de jongste drie jaar afstudeer-
den uit de vier kunsthumaniora’s ; hoeveel leerlin-
gen verder studeren aan hogere muziekinstellin-
gen ; hoeveel van de aldaar ingeschreven leerlin-
gen afstudeerden na voor de examens te zijn ge-
slaagd; hoeveel leerlingen een «eerste prijs» in-
strument behaalden ;
waar de 1.668 studenten die hogere muziekstudies
volgen, hun eerste opleiding hebben gekregen ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geacht lid
volgende inlichtingen mede te delen:

1. Het koninklijk besluit van 22 maart 1961 , deelt in
de eerste plaats het kunstonderwijs op in studies
met volledig en met beperkt leerplan.
In mijn uiteenzetting voor de Nederlandse Cul-
tuurraad  betreffende het muziekonderwijs, wer-
den als «middelbare afdelingen» opgesomd: de 4
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2.

3.

4.

Kunstonderwijs wordt momenteel gegeven aan
ongeveer 100.000 leerlingen; hiervan behoren er
75.000 tot het muziekonderwijs en 25.000 tot het
onderwijs in de plastische kunsten.
Deze gegevens zijn momenteel niet in mijn bezit.
Zij zullen U zo spoedig als mogelijk worden mede-
gedeeld.
De studenten die hogere muziekstudies volgen
kregen hun vooropleiding ofwel in de kunsthuma-
niora’s ofwel in de muziekacademies ofwel in het
privé onderwijs.

kunsthumaniora’s, en als onderwijs «sociale pro-
motie» ; (de rijks- en gesubsidieerde) muziekaca-
demies en muziekscholen.
Elke onderwijsvorm heeft een specifiek niveau,
een eigen studieprogramma en levert een diploma
of getuigschrift af waaraan een verschillend civiel
effect is verbonden.
De kunsthumaniora’s verschaffen één van de
vormen van middelbaar onderwijs (nl. kunst-se-
cundair onderwijs). Deze studies worden georga-
niseerd als volledig leerplan (= dagonderwijs) en
leveren een polyvalent gehomologeerd einddi-
ploma van hoger secundair onderwijs af.
De muziekacademies en muziekscholen ver-
schaffen een specifieke muzikale opleiding (eigen
toelatingsvoorwaarden en lessenpakket).
Deze studies worden ingericht volgens beperkt
leerplan (= avondonderwijs = onderwijs van so-
ciale promotie) en leveren als getuigschrift een
t i te l  «uitmuntendheid  A of  B» af  waarvan
laatstgenoemde als één van de mogelijke toela-
tingsvoorwaarden voor het hoger muziekon-
derwijs wordt gesteld.

Vraag nr. 75
van 31 januari 1980
van de heer G. TEMMERMAN

BRT - Toegang tot personeelsrestaurants en kan-
tines

In het Vademecum dat door de Sociale Dienst van de
BRT wordt uitgegeven, staat onder de afdeling XVI-
«Afdeling Personeelsrestaurants en Kantines» (blz.
16/1- editie 1- 10-79) onder de hoofding « 1. Toegang
en prijzen» in punt 8 vermeld dat van het restaurant
gebruik kunnen maken «alle personeelsleden van de
RTB die gehuwd zijn of samenwonen met een man-
nelijk personeelslid van de BRT op voorwaarde dat
zij samen de maaltijd gebruiken en een toelating,
uitgaande van de sociale dienst, kunnen voorleggen».
Kan de geachte Minister mij mededelen op welke
grond de sociale dienst van de BRT een discriminatie
invoert t.o.v. RTB-personeelsleden al naargelang zij
met een mannelijk of met een vrouwelijk per-
soneelslid van de BRT samenwonen?

Antwoord

Het gaat hier om een materiële fout, waarvoor een
corrigendum aangebracht wordt in het betrokken va-
demecum.
Gehuwde of samenwonende personeelsleden die tot
een verschillende taalrol behoren, kunnen in de BRT-
restaurants samen middagmalen tegen het normale

tarief. Er is terzake geen discriminatie tussen man-
nelijke en vrouwelijke personeelsleden.

Vraag nr. 76
van 7 februari 1980
van de heer A. DE BEUL

Sint-Bernardusabdij te Hemiksem - Bescherming
en aanleg van een recreatiezone

Sedert enige jaren wordt de in 1244 opgericht Sint-
Bernardusabdij te Hemiksem door het Belgisch leger
niet meer voor militaire doeleinden gebruikt. Blijk-
baar zou het departement van Landsverdediging be-
reid zijn de abdij met de erbij behorende gronden te
verkopen voor een bedrag van 6 à 7 miljoen frank. De
gemeente Hemiksem vraagt niet beter dan de abdij
over te nemen met het oog op de verwezenlijking van
een recreatiezone maar kan zulks financieel niet aan.
In dit verband kreeg ik graag antwoord op de vol-
gende vragen.
1.

2.

3.

Waarom werd deze abdij of werden tenminste be-
paalde gedeelten ervan niet beschermd?
Zou een eventuele bescherming gepaard gaan met
de toezegging van substantiële subsidies voor de
restauratie ?
Kan in verband met de eventuele verwerving van
de abdij door de gemeente Hemiksem geen verga-
dering worden belegd met al de betrokken natio-
nale en provinciale overheidsinstanties ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte lid
mede te delen dat de Sint-Bernardusabdij wettelijk
beschermd is.
Wanneer aan een eventuele restauratie zou gedacht
worden is subsidiëring mogelijk.
In verband met de eventuele verwerving van de abdij
door de gemeente kan een coördinatievergadering
samengeroepen worden. Dit zou op initiatief van de
eigenaar dienen te gebeuren.

Vraag nr. 77
van 12 februari 1980
van mevrouw M. TYBERGHIEN-VANDENBUS-
SCHE

Gesubsidieerde muziekscholen en -academiën -
Examencommissies en statuut van de rijksinspec-
teurs

Het blijkt een gebruik of een reglement te zijn dat de
rijksinspecteur deel uitmaakt van de jury voor de
bekwaamheidsexamens ingericht bij de werving van
leraars in gesubsidieerde muziekscholen en -acade-. . .mien.
Telkens de rijksinspecteur in zijn hoedanigheid deel-
neemt aan een dergelijke jury, stelt zich de vraag
omtrent het honorarium en de verplaatsingskosten.
Kan de geachte Minister mij mededelen:

1. of deze opdracht inbegrepen zit in zijn algemene
taak van rijksinspecteur ;
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2. of er voor deze prestaties een afzonderlijk honora-
rium en verplaatsingskosten dienen vergoed te
worden? Zo ja, door wie en volgens welk barema ;

3. hoeveel examencommissies voor werving van di-
recteur en leraar aan een officiële en vrije gesubsi-
dieerde muziekschool en -academie er geïnstal-
leerd werden in 1979, met uitsplitsing per Vlaamse
provincie ?

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid het volgende mede te
delen :

De inspecteurs zijn ermee belast als staatsaf-
gevaardigde zitting te nemen in de commissies
voor de bekwaamheidsexamens voor de werving
van leden van het bestuurs- en onderwijzend per-
soneel van de gesubsidieerde inrichtingen voor
muziekonderwijs en dit op grond van artikel 3, d)
van het KB van 27 september 1972 tot vaststelling
van de bevoegdheid van de inspecteurs artistieke
vakken in de inrichtingen voor kunstonderwijs.
(BS van 4. ll. 1927).

Luidens artikel 11 van het KB dd. 9 september
1969 betreffende het getuigschrift van bekwaam-
heid tot het geven van onderricht in de gesubsi-
dieerde inrichtingen voor muziekonderwijs
(BS. van 14.1.1970) vallen de kosten voor het
organiseren van het bekwaamheidsexamen ten
laste van de schooloverheid.
Gezien de bekwaamheidsexamens meestal buiten
de normale openingsuren van de scholen georga-
niseerd worden, wordt aan de inspecteur, die als
staatsafgevaardigde fungeert, gewoonlijk een-
zelfde honorarium en verplaatsingsvergoeding of
forfaitair bedrag toegekend als aan de andere le-
den van de examencommissie.
Het honorarium en de verplaatsingsvergoeding of
het forfaitair bedrag worden vastgesteld door de
Inrichtende Macht van elke onderwijsinrichting.

. In 1979 hebben, per provincie, volgende examen-
commissies gezeteld :
- voor het ambt van directeur:

Antwerpen : 3
Brabant : 1
Limburg - -.
Oost-Vlaanderen : 1
West-Vlaanderen : 2

- voor het ambt van leraar, belast met de ar-
tistieke vakken :
Antwerpen : 10
Brabant : 4
Limburg : 12
Oost-Vlaanderen : 9
West-Vlaanderen : 15

Aangezien vanaf het schooljaar 198 l- 1982 het peda-
gogisch getuigschrift verplicht gesteld wordt voor al
de leraars belast met de artistieke vakken zullen er
van die datum af geen bekwaamheidsexamens meer
kunnen ingericht worden voor deze leraars.

Vraag nr. 78
van 12 februari 1980
van mevrouw M. TYBERGHIEN-VANDENBUS-
SCHE

Konink l i j ke  Opera  t e  Gen t  - Bes tuur ,  per-
soneelsformatie, kosten en werkingsmiddelen

1.

2.

3.

4.

Verontrustende berichten doen de ronde omtrent
de werking van de Koninklijke Opera te Gent se-
dert de aanstelling van een tot Belg genaturali-
seerde directeur, afkomstig uit Italië.
Indien ik goed ingelicht ben, zou deze aanstelling
geschied zijn onder de uitdrukkelijke voorwaarde
dat hij binnen de twee jaar na zijn aanstelling het
bewijs zou leveren de Nederlandse taal te beheer-
sen.
Graag zou ik van de geachte Minister vernemen of
dat klopt en in welke mate aan deze voorwaarde
met een bevredigend resultaat werd voldaan.

Algemeen wordt verwacht dat de Koninklijke
Opera als instelling van de Nederlandse cultuur-
gemeenschap bij voorkeur Nederlandstalige ge-
schoolden zou aanwerven. Nu blijkt dat ondanks
het ruime arbeidsaanbod van Nederlandstalige er
stelselmatig vreemdelingen worden aangewor-
ven.
Kan ik derhalve per nationaliteit en voor de Bel-
gen per taalrol de samenstelling van het personeel
per niveau bekomen?

Volgens dezelfde geruchten ontstaat er een ten-
dens tot verhoogde levering van decors vanuit het
buitenland. Onze bedrijven bekijken dit met lede
ogen. Onze tewerkstelling zou hier ook beslist
brood vinden.
Kan de geachte Minister mij voor 1978 en 1979
mededelen waar de decors werden gemaakt (met
vermelding van de kosten in Belgische frank vol-
gens de leverancier binnen- en buitenland en voor
het buitenland per land van oorsprong) ?

Ten slotte vernam ik nog graag:
a. de samenstelling van de Raad van Beheer van
de Koninklijke Opera te Gent (naam, voor-

naam en adres) ;
b. hoeveel kredieten en bijkredieten deze opera

kreeg voor de jaren 1977, 1978 en 1979?

Antwoord

Hierbij heb ik de eer de gevraagde inlichtingen met
betrekking tot de Koninklijke Opera te Gent VZW te
verstrekken

1. Artistiek directeur
De door de Raad van Beheer in zitting van 22.3.
1978 aangestelde titularis is van Italiaanse natio-
naliteit .
Hierbij werd rekening gehouden met de bepalin-
gen van het EEG-reglement, dd. 15.10.1968,  ref.
1612/68,  overeenkomstig artikel 48 van het Ver-
drag van Rome van toepassing.
Artikel 1,2,6 0 1 en 754 voorziet in een vrij verkeer
van werknemers binnen de EEG en verbiedt elke

.
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discrimenatie  op grond van o.a. de nationaliteit.
In artikel 4 van de desbetreffende arbeidsove-
reenkomst, dd. 24.3.1978 wordt bepaald :
«De Directeur verbindt er zich toe het nodige te
doen teneinde binnen de termijn van één jaar, te
rekenen vanaf 1 augustus 1978, de bepalingen van

het decreet van 19 juli 1973 tot regeling van het
gebruik van de talen voor de sociale betrekkingen
tussen werkgevers en werknemers, alsmede van
de voor de wet en de verordeningen voor akten en
bescheiden van de ondernemingen (BS 6.09.73),
persoonlijk te kunnen toepassen» ;

2. Aanwervingen
Onderstaand overzicht geeft per niveau de personeelsbezetting aan, per nationaliteit en voor de Belgen tevens per
taalrol. Het artistiek personeel wordt enkel na vergelijkende auditie aangeworven:

1. Directie
1. Administratie

Promotiedienst
2. Artistieke leiders
3. Zangsolisten

4. Koor

5. Orkest

6. Technisch personeel
Samenvatting :

- Belg - Nederlandstalig
- Franstalig

Andere nationaliteit

Totaal

3. Decors

18 personen :

13 personen :
11 personen :

36 personen :

64 personen :

5 1 personen :

Belg NL
Italiaan
Nederlander
Belgen NL
Belg NL
Belg FR
Italiaan
Belg NL
Belg FR
Nederlander
Italiaan
Spanjaard
Fransman
Oostenrijker
Bulgaar
Belg NL
Fransman
Bulgaar
Amerikaan
Rus
Iranees
Belg NL

De realisatie en verwerving van decors geschiedde als volgt:
1978:
- Decors gemaakt in eigen atelier: 29
- Decors beschikbaar via Centre Lyrique de Wallonie - Luik VZW
- Produktie :
- Un Bal10 in Maschera kosten : huur 2 10.000

vervoer 44.3 12

.
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..
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..
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..

..

..

..

..

..

16
1 (Mo Martelli)
1

13
9
1
1

22
5
4
1
1
1
1
1

56
3
1
2
1
1

51

167
6

173
20

193

- Die Zauberflöte kosten : huur
vervoer
personeel

254.3 12
90.000
42.688
22.269

- Werther kosten :

aankoop van het decor
(herneming)

huur
vervoer
personeel

154.957
210.000

68.107
26.982

400.000

705.089
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1979:
- Decors gemaakt in eigen atelier: 12
- Decor gemaakt deels in eigen atelier en deels in atelier van Kon. Ballet van Vlaanderen VZW
- Fliegende Hollander kosten :

- Decors beschikbaar via Centre Lyrique de Wallonie - Luik VZW
- Produktie :

260.000

- Sound of Music kosten : huur 180.000
vervoer 56.492
personeel 29.987

- Aida kosten :

- Nacht in Venetië kosten :

- Don Pasquale kosten :

- Pikovoya Dame kosten :

huur
vervoer
personeel

266.479
90.000
94.308
52.33 1

huur
vervoer
personeel

236.639
90.000
40.832
14.610

huur
vervoer
personeel

145.442
90.000
51.156
14.644

huur
vervoer
personeel

155.800
90.000
62.167
19.587

- Carmen kosten : huur
vervoer

171.754
150.000
89.436

239.436

- Decor beschikbaar via Nederlands Toneel - Gent VZW
- Cavalleria Rusticana, kosten: vervoer 8.439

- Decor beschikbaar via volgende instellingen :
- 11 Trovatore - decor gehuurd bij Théâtre Municipal  de Besaçon

kosten :
huur: 82.320
vervoer: 92.700

- huur draaiscène bij Centre Lyrique de Wallonie Luik VZW : 25.000
- Decors ontworpen in KOG maar uitgevoerd bij de firma E & A Aerssens Laame-Kalken

- Cosi fan Tutte, kosten: 90.700
- Turendot, kosten : 484.198

4. a - Samenstelling van de Raad van Beheer
- Prof. Dr. A. Hacquaert, Oudenaarsesteenweg, 20, 9000 Gent
- De heer Robert Vandewege, Berkhoutsheide, 16, 9000 Gent
- De heer Remi Timmerman, Korte Meer, 27, 9000 Gent
- De heer Marcel Van der Bruggen, Hogebos 3, 9241 Merelbeke/Schelderode
- Mevrouw G. Martens-Verschroeven, Van Monckhovenstraat, 60, 9000 Gent
- De heer Maurice Van HerrewegeE, Congreslaan, 32, 9000 Gent
- De heer Jan Kestelyn, La Bruyèrestraat, 5, 1428 Lillois/Wiiterz
- Mevrouw Micheline Heysz, Baliestraat, 68, 9000 Gent
- De heer Louis Bogaert , Hofstraat, 2, 9910 Mariakerke/Gent
- De heer Georges De Leenheer, Diepeweg, 32, 9450 Haaltert
- De heer Raymond Otte, Rijsenbergstraat, 336, 9000 Gent
- De heer Roger Pernot, Pr. Clementinalaan, 92, 9000 Gent
- De heer Willy Braems, Kerkstraat, 24 1, 92 19 Gent/Gentbrugge
- De heer Paul Rogiest, Drongensteenweg, 8, 9000 Gent
- De heer Hugo Waeterloos, 1. De Vosstraat, 29, 9110 Gent/St.  Amandsberg



88 Cultuurraad - Vragen en Antwoorden - Nr. 8 - 4 februari 1980

b - Overzicht van Subsidiëring

Rijk
Provincie
Stad

1977 1978 1979
60.122.953 65.630.111 82.300.000

1.620.642 2.250.000 2.250.000
58.502.3 11 63.380.110 80.127.720

Vraag nr. 79
van 14 februari 1980
van mevrouw M. TYBERGHIEN-VANDENBUS-
SCHE

Gesubsidieerde muziekscholen en -academiën -
Structuur van de inspectie en statuut van de rijksin-
specteurs

Kan de geachte Minister mij, wat de officiële en vrije
gesubsidieerde muziekscholen en -academiën be-
treft, inzicht verschaffen over :

1. de structuur van de inspectie.
a. Hoeveel rijksinspecteurs waren er per 1 januari

1980 in dienst voor het Vlaamse gewest (zowel
full- als part-time) ?

b. Welke is hun ambtsbevoegdheid inzake disci-
pline en afbakening van ambtsgebied ?

2. de toepassing van de anti-cumulwetgeving van
1976 en de wijzigingen ervan.
Kan een full-time rijksinspecteur benevens zijn
opdracht van rijksinspecteur een ambt van direc-
teur van een muziekschool of -academie en/of
ambt van professor aan een conservatorium cu-
muleren ?
a. Zo ja, onder welke voorwaarden ?
b. Zo neen, hoe spoort het Ministerie dit op ter

sanctionering ?

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid het volgende mede te
delen :
1. a. Op l-januari 1980 was er in het Vlaamse gewest

geen rijksinspecteur voor het muziekonderwijs
in dienst.

b. De ambtsbevoegdheid van de inspecteur is
vastgelegd in het KB dd. 27 september 1972 tot
vaststelling van de bevoegdheid van de in-
specteurs artistieke vakken in de inrichtingen
voor kunstonderwijs. (BS van 4 november
1972).
Het ambtsgebied van de inspecteurs werd af-
gebakend als volgt:
- de ene inspecteur: de provincies Ant-

werpen en West-Vlaanderen ; de Muzieka-
cademieën te Asse, Halle, Leuven, Tienen
en Vilvoorde ; de Muziekscholen te Diest,
Dilbeek, Gooik, Heverlee, Londerzeel,
Meise, St.Kwintens-Lennik, Strombeek-
Grimbergen, Wemmel en Zaventem ;

2.

- de andere inspecteur: de provincies Lim-
burg en Oost-Vlaanderen ; de Rijksacade-
miën te Alsemberg, Anderlecht, Etterbeek
en Schaarbeek; de Muziekacademiën te
Brussel, Jette,  St. Agatha-Berchem, Sint-
Lambrechts-Woluwe, St. Pieters-Woluwe
en Ukkel.

Onverminderd de toepassing van de bepalingen
inzake onverenigbaarheid van activiteiten en cu-
mulatie van inkomens kan het ambt van rijksin-
specteur gecumuleerd worden met een ambt van
directeur van een muziekschool of -academie of
met een ambt van leraar aan een Koninklijk Mu-
ziekconservatorium onder de voorwaarden vast-
gesteld in :
- artikel 77 van de wet van 24 december 1976

betreffende de budgettaire voorstellen 1976-
1977;

(BS van 28 december 1976)
- Het KB van 7 december 1978 genomen ter

uitvoering van artikel 77,s  2 van de wet van 24
december 1976 betreffende de budgettaire
voorstellen 1976- 1977 en houdende afwijking
van sommige bepalingen van de koninklijke
besluiten tot vaststelling van de voorwaarden
vereist voor het oprichten van betrekkingen in
de rijksinrichtingen voor technisch en voor
kunstonderwijs voor sociale promotie of met
beperkt leerplan ;

- (BS van 21 september 1979) en in het KB
van 15 december 1978 houdende uitvoering
van de wet van 24 december 1976 betreffende
de budgettaire voorstellen 1976- 1977 (BS
van 26 september 1979).

Vraag nr. 85
van 3 maart 1980
van de heer C. VAN ELSEN

Commissariaat-generaal voor Toerisme - Subsi-
diëring

Zou de geachte Minister mij per provincie de bedra-
gen willen mededelen, die in 1979 werden uitgekeerd
door het Commissariaat-generaal voor Toerisme.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte lid
hierna de gevraagde inlichtingen te bezorgen:
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Sociaal
toerisme-
arbeiders

Sociaal Toeristische Directe Directe Fiets-
toerisme- uitrusting Investeringen Investeringen en

zelfstandigen Vlaanderen Brussel wandelpaden

Antwerpen 15.357.000 - 12.780.000 3.574.650 -
Brabant 595.000 - 3.067.000 54.442 386 -
Limburg 21.732.000 - 28.454.000 3 1.725.760 -*
oost-Vl. -

6.Oö&O
9.881.700 43.681.856 - 15.3G.438

West-Vl. 78.396.ooO 9.256.000 116.048.596 - -

Aan de provinciale toeristische federaties van Ant-
werpen, Limburg, Oost-Vlaanderen en West-Vlaan-
deren werd een bedrag toegekend van 1.500.000
frank; aan de federatie van Brabant werd 750.000
frank uitgekeerd.
Aan de gewestelijke groeperingen van verenigingen
voor vreemdelingenverkeer werden volgende bedra-
gen verleend :

Antwerpen 2.323.200 frank
Brabant 570.000 frank
Limburg 1.667.800 frank
Oost-Vlaanderen 555.000 frank
West-Vlaanderen 2.134.000 frank

B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrij-
ken van de reglementaire termijn (R.v.O. art. 51,
nr. 4)

MINISTER VAN VERKEERSWEZEN

Vraag nr. 1
van 23 november 1979
van de heer W. KUIJPERS

Luchthaven van Zaventem - Taalgebruik

Wij stellen vast dat in de luchthaven van Zaventem
het vrachtgebouw een ontwettelijk tweetalig op-
schrift draagt : Vracht/Fret.
Graag vernamen we welke maatregelen de Minister
ter zake zal treffen.
Eveneens lezen we in recente nota’s hoe het nieuwe
vrachtgebouw dat binnen enkele maanden te Mels-
broek zal geopend worden, betiteld wordt als Bru-
cargo, blijkbaar een afkorting van Brussel/Bruxelles-
cargo. Deze titel kan onmogelijk als de juiste aan-
vaard worden voor een vrachtgebouw gevestigd on-
der de voogdij van de luchthaven te Zaventem.
Graag vernamen we ook welke maatregelen de Mi-
nister ter zake zal treffen.

Antwoord

1. De aanduiding «Vracht-Fret» die op de nationale
luchthaven gebruikt wordt, is volkomen conform

de bepalingen van de taalwetgeving, aangezien de
diensten van deze luchthaven worden beschouwd
als diensten waarvan de werkkring het ganse land
bestrijkt.

2. Zo de benaming « Brucargo» inderdaad regelmatig
gebruikt wordt, dien ik het geachte lid erop te
wijzen dat tot nog toe aan dit nieuwe complex geen
enkele officiële benaming werd gegeven.

MINISTER VAN DE NEDERLANDSE GE-
MEENSCHAP

Vraag nr. 20
van 21 november 1979
van de heer E. DESUTTER

Sociaal toerisme - Subsidiëring

Bij ontstentenis van enige wettelijke definitie op dit
stuk meen ik te mogen vooropstellen dat, met het oog
op de toepassing van diverse wettelijke beschik-
kingen, onder «sociaal toerisme» kan worden ver-
staan de diensten verstrekt door en bekomen in in-
stellingen welke geëxploiteerd worden door of voor
rekening van organisaties of verenigingen die erkend
zijn door het Commissariaat-generaal voor Toerisme
op grond van het koninklijk besluit van 23 januari
1951 betreffende de toekenning van subsidies tot be-
vordering van de arbeidersvakantie en van het volk-
stoerisme of van het koninklijk besluit van 19 oktober
1971 tot regeling van de toekenning van subsidies tot
bevordering van de vakantie van zelfstandige arbei-
ders.
Deze beide besluiten voorzien erin dat binnen de
perken van de begrotingskredieten subsidies kunnen
worden verleend voor de aankoop en de werken die
bestemd zijn om respectievelijk de loonarbeiders en
de zelfstandige arbeiders met bescheiden inkomen,
samen met hun gezin, te helpen een vakantie op ge-
zonde en rationele wijze door te brengen.
Mag ik aan de geachte Minister vragen of er naar haar
mening voldoende controlemaatregelen in de wet of
de uitvoeringsbesluiten zijn ingebouwd om na te gaan
of de inrichtingen die in het kader van voormelde
koninklijke besluiten een subsidie hebben bekomen,
werkelijk voorbehouden blijven voor de categorieën
van vakantiegangers waarvoor zij tenslotte bestemd
zijn?
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Tevens vernam ik graag of er in het verleden reeds
terugbetalingen van subsidies werden bevolen we-
gens het feit dat de subsidie niet voor de voorziene
bestemming werd aangewend.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte lid
het volgende mede te delen:
Er is inderdaad geen officiële bepaling van «sociaal
toerisme» voorhanden.
Het Internationaal Bureau voor Sociaal Toerisme
heeft in 1967 wel volgende bepaling gegeven:
«Het sociaal toerisme is het geheel van betrekkingen
en verschijnselen die volgen uit de deelneming aan
het toerisme van sociale klassen met een bescheiden
inkomen, een deelneming die mogelijk wordt of in de
hand wordt gewerkt door maatregelen met een wel
bepaald sociaal aspect.
De aktiviteiten die worden uitgeoefend door de ver-
enigingen in de gesubsideerde instellingen zijn deze
bepaald in de verordeningen betreffende het verlenen
van de staatstoelagen.
Het verlenen van toelagen tot bevordering van de
arbeidersvakantie en het volkstoerisme wordt gere-
geld door de koninklijke besluiten van 23 januari 195 1
(Belgisch Staatsblad van 1 februari 1951) en 2 maart
1956 (Belgisch Staatsblad van 9 maart 1956).
De begrotingskredieten die voorzien worden, maken
steeds het voorwerp uit van een decreet houdende
goedkeuring van de begroting van de Culturele Zaken
van de Nederlandse Cultuurgemeenschap.
De controlemaatregelen die in de reglementering in-
gebouwd zijn gaven tot nog toe voldoening.
Er diende dan ook geen terugbetaling van subsidies
bevolen te worden.

Vraag nr. 41
van 11 december 1979
van de heer E. VANSTEENKISTE

BRT - Eurovisie-songfestival

De deelneming van de BRT aan het Eurovisie-song-
festival is dit jaar andermaal op een blamage uitge-
draaid.
Bij de verkiezing van de «vedette», de «song» enz...
was er telkens onverkwikkelijke heibel en de laatste
plaats in de wedstrijd situeert, helaas, ons niveau in
de showbusinesswereld, die trouwens in zijn geheel
kritisch zou moeten onderzocht worden.
Ik

1.

2.

3.

verzoek de geachte Minister mij mede te delen:

op de hoeveelste plaats de BRT-deelneming is
geëindigd telkens de omroep aan de beurt was om
aan dit festival deel te nemen;
wie precies voor deze onwaarschijnlijke reeks
flaters, blunders en misselijke prestaties in de loop
der jaren aansprakelijk was ;
of er enige verandering, onderzoek, sanctie of wat
ook heeft plaatsgehad om hierin enige beterschap
te brengen ;

4. zoniet of, om hetgeen er van onze goede faam nog
overblijft te handhaven, het niet wenselijk is zich
uit deze wedstrijd, waaraan de meeste mensen
zich ergeren en waaruit alleen enkele platenboe-
ren of impressario’s profijt kunnen halen, gewoon
terug te trekken, gesteld dat men geen mensen met
de nodige klasse wil aantrekken om een behoorlijk
figuur te slaan ;

5. of een en ander geen aanleiding dient te zijn om in
de betrokken BRT-sectie eens grondig schoon
schip te maken.

Antwoord

Hierbij gaat een overzicht van de Vlaamse deelne-
ming aan het Eurovisie Songfestival sedert 1957.
In deze lijst komen voor : de naam van de deelnemers
en de plaats die zij hebben behaald.
Of er bij de keuze van de inzendingen onwaarschijn-
lijke flaters zijn begaan, en dat dit een opeenstapeling
van misselijke prestaties was, kan worden betwist.
De resultaten zijn inderdaad niet briljant. Of de BRT
zich daarom uit deze wedstrijd moet terugtrekken,
is een andere vraag.
De BRT heeft reeds alle formules geprobeerd om op
te sporen wat door de talenten in Vlaanderen op het
gebied van het lichte lied opgebracht kan worden.
Eén keer mochten de beste zangers zelf nummers
kiezen, dan weer was de wedstrijd open. Nu eens
zocht men zijn heil in een volkse jury, dan weer in een
gespecialiseerd gezelschap, soms ook bij de pers. Af
en toe werden de drie soorten jury’s gecombineerd.
De BRT moest er daarbij voor zorgen dat het altijd
eerlijk verliep. Er is steeds getracht commerciële be-
langen te weerstaan. De herrie rond het lied «Hey
Nana» (inzending 1979) is precies voortgekomen uit
de beslistheid van de BRT om de reglementaire uit-
spraak van de jury te handhaven tegen de agitatie en
de drukking vanwege een commerciële belan-
gengroep.
De BRT-tv is voor de keuze van mededingers aan het
Eurosongfestival aangewezen op een potentieel aan
talent in de wereld van de lichte muziek.
Na al die jaren beledigt men niemand met te constate-
ren dat het onze eigen produkten mangelt aan origi-
naliteit en internationale aantrekkelijkheid.
Toch blijft het Eurosongfestival één van de meest
bekeken uitzendingen. Daar er evenwel in alle landen
kritiek is op het artistieke niveau, is een speciale
commissie door de Europese Radio Unie aan het
werk gezet om naar verbetering te zoeken.

Inzendingen Eurovisie Songfestival

1. 1957 : Bobbejaan Schoepen : Straatdeuntje 8”
Pl.

2. 1959:Bob Benny: Hou toch van mij 6” pl.
3. 1961: Bob Benny: September gouden roos 15”

PI*
4. 1963  : Jacques Raymond: Waarom 10” pl.
5. 1965 : Lize Marke : Als het weer lente is 16” pl.
6. 1967 : Louis Neefs : Ik heb zorgen 7” pl.
7. 1969: Louis Neefs : Jennifer Jennings 8” pl.
8. 197 1: Lily Castel en Jacques Raymond : Goei

Morgen, Morgen 14O pl.
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9. 1973 : Nicole en Hugo: Baby, baby gedeelde
laatste plaats

10. 1975 : An Christy : Gelukkig zijn 15” pl.
ll. 1977 : Dream Express : A Million in one, two

,three 7” pl.
12. 1979: Micha Marha: Hey Nana 18” pl.

Vraag nr. 59
van 8 januari 1980
van de heer P. DE VLIES

Commissariaat-generaal voor Toerisme - Wer-
kingsmiddelen en personeelsformatie

Het nieuwe organigram van het Commissariaat-gene-
raal voor Toerisme bezit een Nederlandstalige en een
Franstalige afdeling, elk afhangend van haar Ge-
meenschapsminister.
Daarenboven bestaat er een gemeenschappelijke cel
belast met de promotie van het toerisme in het
buitenland en onder voogdij van beide Ge-
meenschapsministers.
Kan de geachte Minister mij de volgende inlichtingen
geven ?

1. In welke werkingstoelage is respectievelijk voor-
zien voor de drie voornoemde afdelingen van het
CGT?

2. Hoeveel personeelsleden, van elk niveau en van
elke taalrol, zijn er tewerkgesteld in elk van de drie
voornoemde afdelingen en in de toporganisatie ?

3. Wie is verantwoordelijk voor het toerisme in het
arrondissement Brussel - Hoofdstad ? Hoe is
deze sectie georganiseerd ? Welk is haar per-
soneelsbestand volgens taalrol en niveau ? Welke
zijn haar werkingstoelagen en door welke ge-
meenschap worden deze verstrekt ?

4. Dezelfde vragen als sub 3 worden gesteld wat
betreft het toerisme in de Duitstalige ge-
meenschap.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte lid
het volgende mede te delen:

1. Voor het Commissariaat-generaal voor Toerisme
waren op de begroting 1979 de volgende kredieten
ingeschreven :
- Begroting Ministerie van Verkeerswezen

Sectie 36 Titel 1 (lonen, huren enz.):
97.400.000 F.
Titel II (aankoop van machines en meubilair):
2.400.000 F

- Begroting Nederlandse Cultuurgemeenschap,
sector Verkeerswezen
Toeristische p romot i e  en research :
112.500.000 F.
Subsidies aan provinciale federaties, VVV’ s,
nationale en internationale organisaties voor
toerisme : 23.800.000 F
Premies hotel- en kampeerwezen: 15.000.000
F
Subsidies sociaal toerisme: 140.000.000 F
Subsidies regionale toeristische uitrusting :
110.100.000 F
Aankoop gronden en gebouwen: 225.500.000
F

De gemeenschappelijke dienst die belast is met de
promotie in het buitenland werkt met kredieten van
zowel de Nederlandse als de Franse Cultuur-
gemeenschap.

2. Het aantal effectief tewerkgestelde personeelsle-
den is momenteel als volgt (zonder rekening te
houden met het personeel van de Belgische toe-
ristische bureaus in het buitenland):

Commissariaat

Niveau 1
Niveau 2
Niveau 3
Niveau 4

Commissariaat
Nederlandse

Gemeenschap

N

6
9
7
1

Commissariaat
Franse

Gemeenschap

F

8
8
:

Dienst
Promotie Gemeenschappelijke

buitenland diensten

N F N F

3 2
7 6 2 2
3 2 3
3

3
1 4

3. Aangezien de Cultuurgemeenschappen bevoegd
zijn voor het toerisme is ook de administratie in
die zin opgedeeld en bestaat er derhalve geen
dienst voor het toerisme in Brussel.

4. Overeenkomstig artikel 4, van het koninklijk be-
sluit van 6 juli 1979 houdende voorlopige organi-
satie van de Executieven van de Gemeenschap-
pen en van de Gewesten, ben ik samen met mijn
Collega van de Franse Gemeenschap, voor het
Duits taalgebied bevoegd voor deze materie.
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Vraag nr. 64
van 16 januari 1980
van de heer J. GERITS

Beroepstoneel - Subsidiëring

Aansluitend op mijn schriftelijke vraag nr. 20 dd. 24
april 1979 nopens de verdeling per provincie van sub-
sidies aan het beroepstoneel, zou ik het waarderen te
mogen vernemen :

1. hoe deze verdeling in 1979 gebeurde en gespreid
werd over de provincies ;

2. welke vooruitzichten over de evolutie ter zake
voor 1980 kunnen worden gemaakt.

Ten slotte zou ik graag een overzicht hebben van de
activiteiten waarvoor d e  beroepstoneelgezel-
schappen van buiten Limburg werden gesubsi-
dieerd en voor welk bedrag:

1. in andere provincies dan hun eigen provincie van
herkomst ;

2. meer speciaal in Limburg.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mee te delen dat hem
rechtstreeks een overzicht zal worden meegedeeld
van de vaststelling van de subsidies in toepassing van
het decreet van 13 juni 1975, houdende de subsidiere-
geling voor de Nederlandstalige toneelkunst, voor
het speelseizoen 19780979 op de kredieten van de
begroting 1979.
In dit overzicht worden de toekenning per instelling
en de spreiding ervan over de Provincies aangegeven.
In het door elk gezelschap in te dienen subsidiërings-
dossier komt een samenvatting voor van de werking,
nl. aantal produkties en aantal voorstellingen. Bij
deze laatste wordt wel het onderscheid tussen pres-
taties in eigen zaal en op verplaatsing aangegeven,
maar dienen de lokaliteiten en de spreiding over de
Provincies niet vermeld.
Derhalve zou, om de prestaties per Provincie te kun-
nen opgeven, een desbetreffende vraag aan elk der
gesubsidieerde instellingen dienen gericht. De ver-
zameling van deze gegevens zou uiteraard geruime
tijd in beslag nemen. Alleszins kan er geen opgave
van subsidie per prestatie geschieden.
De toneelgezelschappen worden voor het totaal van
hun prestaties per speelseizoen gesubsidiërd :
-A- Repertoiregezelschap

r;z
Spreidingsgezelschap
Kamergezelschap
- weddetoelage: voor een aantal ambten

per speelseizoen bepaald
- werkingstoelage : respectievelijk 20 %,

25 % en 35 % van de weddetoelage
van het vorig speelseizoen.

-D- Experimenteel toneel en Vormingstoneel
- Vast bedrag, na onderzoek van het

aanvraagdossier en op voorstel van de
Raad van Advies voor de Toneel-
kunst, per speelseizoen bepaald.

Het koninklijk besluit, houdende erkenning en vast-
stelling van de subsidienorm voor het speelseizoen
19790  980 op de kredieten van 1980, is op dit ogenblik
nog aan de gestelde procedure onderworpen, maar
zal eerlang in uitvoering kunnen gebracht worden.

Vraag nr. 65
van 16 januari 1980
van de heer W. KUIJPERS

BRT - Studio Brabant - Infrastructuur

Iedere gewestelijke omroep heeft een goede tech-
nische infrastructuur. Studio Brabant heeft echter
enkele tekorten, we denken hier aan:
-

-
-

1.

2.

het ontbreken van een studio, toegankelijk voor
(medewerkend) publiek ;
het captatiemateriaal in de studio’s;
kleinere ongemakken, zoals het ontbreken van
opname-uurwerken ; geen eetgelegenheid tijdens
de weekeinden enz.

Mag ik t.a.v. hogervermelde punten het antwoord
van de Minister vernemen ?
Wil de Minister de BRT-verantwoordelijken ter

stand te brengenzake verzoeken een overleg tot
tussen betrokkenen?

Antwoord

Het is inderdaad juist dat omroep Brabant de enige
van de 5 gewestelijke omroepen is die nog niet over
een eigen modern omroepgebouw beschikt.
In afwachting van de oprichting van een dergelijk
gebouw is omroep Brabant gehuisvest in het radioge-
bouw aan het Flageyplein te Elsene.
Al beschikt omroep Brabant niet permanent over een
studio voor medewerkend publiek dan kan een der-
gelijke studio toch op aanvraag ter beschikking wor-
den gesteld.
Wat de technische uitrustingen van de studio betreft
kan worden aangestipt dat studio 20 die aan omroep
Brabant werd toegewezen onlangs volledig werd
vernieuwd. Voor het buitenopnamemateriaal be-
schikt omroep Brabant exact over dezelfde materiële
voorzieningen als de andere gewestelijke omroepen.
Tenslotte moet worden toegegeven dat er inderdaad
kleine problemen zijn zoals de afwezigheid van een
kantine waar warme maaltijden kunnen geserveerd
worden tijdens de week-ends.
Gelet op de geringe bezetting van het omroepgebouw
kunnen deze faciliteiten echter niet op een rendabele
wijze worden verzekerd.

Vraag nr. 69
van 16 januari 1980
van de heer W. KUIJPERS

BRT - Informatie over het Europees Parlement

Niettegenstaande de huidige goede en originele BRT-
informatie, blijft dit geheel beperkt tot een te be-
perkte eenmanszaak in het Europees Parlement.
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Voor de rest is Vlaanderen aangewezen op de ge-
schreven pers.
Dit is in tegenstelling met de Europese vorming en
voorlichtingsbeloften gedaan rond de eerste Euro-
pese verkiezingen van 10 juni 1979.
Graag vernam ik dan ook voor dit nieuwe begro-
tingsjaar, welke maatregelen de BRT zal nemen op-
dat de Vlaamse televisie en radio volwaardige
nieuwsuitzendingen zou opnemen t.a.v. iedere
Europese parlementaire vergadering.

Antwoord

Om de werkzaamheden van het rechtstreeks gekozen
Europees Parlement in Straatsburg te kunnen ver-
slaan, hadden de nieuwsdiensten bijkomende, gespe-
cialiseerde en behoorlijk gemotiveerde mankracht
nodig. Die komt eerlang beschikbaar, zodat de BRT
zich voldoende gewapend acht om aan die debatten
de aandacht te besteden die ze op grond van hun
overigens niet altijd even grote nieuwswaarde ver-
dienen.
Al naargelang van het geval gebeurt dit in het radio-
nieuwsbulletin, het duidend radiomagazine Actueel,
het tv-journaal, Confrontatie en Panorama.
Op 24.01.1980 werd in Panorama trouwens al een
eerste balans van de werkzaamheden voorgesteld
met tussenkomsten en beschouwingen van Vlaamse
gekozenen.

Vraag nr. 71
van 22 januari 1980
van de heer C. VAN ELSEN

Sport- en cultuurfunctionarissen - Subsidiëringsre-
geling

Wij vernemen dat bij de berekening van de toelage
aan de gemeenten voor sportfunctionarissen geen re-
kening wordt gehouden :
a) met de eindejaarstoelagen, het gezinsvakantie-

geld ;
b) met de dienstjaren uit de privé-sector.

Zou de geachte Minister me willen mededelen:
1. of de subsidiëringsrekening voor de cultuur-

functionarissen ook volgens deze regels gebeurt;
zoniet,  dan vernam ik graag welke er dan wel
worden gebruikt ;

2. de redenen waarom respectievelijk de onder a) en
b) genoemde uitgaven niet in aanmerking worden
genomen voor de subsidiëring?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid
meedelen dat voor de vaststelling van de wed-
detoelagen van de staffunctionarissen van de erkende
culturele centra rekening wordt gehouden met:
a. de eindejaarstoelagen en het vakantiegeld (ook

gezinsvakantiegeld) ;

b. de dienstjaren gepresteerd in het onderwijs, de
erkende culturele centra en andere erkende cul-
turele instellingen, diensten of organisaties.

Bij de berekening van de weddetoelagen voor sport-
functionarissen wordt geen rekening gehouden met :
a. de eindejaarstoelagen en het gezinsvakantiegeld ;
b. de dienstjaren uit de privé-sector.

De onder a) genoemde uitgaven worden bij de sport-
functionarissen niet doorberekend in de subsidiëring.
De grond hiervoor is dat, tot voor kort, deze uitgaven
in juridische kring niet aangezien werden als een
«deel van het loon» maar als een «gunst». Sedert
enkele recente arresten van het Hof van Cassatie
schijnt men deze uitgaven nu toch te gaan be-
schouwen als een «deel van het loon».
Bij een eventuele wijziging van het uitvoeringsbes-
luit, die momenteel ter studie is, over de weddetoela-
gen voor sportfunctionarissen zal rekening gehouden
worden met deze nieuwe tendens.
Wat de dienstjaren uit de privé-sector betreft, wordt,
op verzoek van het Rekenhof hiermee bij de bereke-
ning van weddetoelagen geen rekening gehouden,
voor zover het tenminste niet gaat om dienstjaren van
sportfunctionarissen in VZW’s die een erkend ge-
meentelijk sportcentrum beheren. Het is inderdaad
onlogisch dat dienstjaren uit de privé-sector zouden
doorberekend worden in weddetoelagen voor sport-
functionarissen.

Vraag nr. 72
van 24 januari 1980
van de heer J. SOMERS

Jachthaven te Nieuwpoort - Terbeschikkingstelling
van ligplaatsen

Op 17 september jongstleden had ik de eer aan de
Minister van de Nederlandse Gemeenschap een par-
lementaire vraag te stellen inzake de terbeschik-
kingstelling van ligplaatsen in de jachthaven van
Nieuwpoort. Uit het antwoord van de geachte Mi-
nister bleek dat een bepaald aantal ligplaatsen voor-
behouden wordt voor de organisatie van eigen BLO-
SO-activiteiten en dat de andere ligplaatsen worden
ter beschikking gesteld van erkende sportclubs en
sportfederaties, en eveneens van de niet-georgani-
seerde gebruikers.
Dienaangaande had ik de geachte Minister willen
vragen :

1. hoeveel ligplaatsen het BLOSO voor eigen ac-
tiviteiten voorbehoudt ;

2. hoeveel ligplaatsen voorbehouden worden voor
sportclubs en sportfederaties ;

3. welke sportclubs en sportfederaties in deze haven
ligplaatsen toegewezen kregen en hoeveel lig-
plaatsen aan deze clubs werden toegekend ;

4. op basis van welke reglementering de toewijzing
van deze infrastructuur geschiedt ?



94 Cultuurraad - Vragen en Antwoorden - Nr. 8 - 4 februari 1980

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat de
punten 1, 2, 3 en 4 van zijn vraag voorbarig zijn,
gezien enerzijds het mij niet bekend is wanneer de
ligplaatsen klaar zullen komen voor de aktiviteiten
van het BLOSO, en het mij anderzijds onmogelijk is
vooraf de omvang en de hoeveelheid van aktiviteiten
te omschrijven voor de toekomst en de daaruit voort-
vloeiende logistieke steun.
Tevens is het niet uitgesloten dat de BLOSO-basis in
de havengeul sinds bijna een kwart eeuw operatio-
neel, zal moeten opgeheven worden, wat een grote
invloed zou hebben op de nieuwe basis.
Wat betreft het toewijzen van ligplaatsen in
Nieuwpoort, wens ik er op te wijzen dat dit steeds op
voorstel van openbare werken gebeurd is door de
bevoegde overheid ter zake, het Ministerie van Ver-
keerswezen.
Steeds is deze toewijzing gebeurd conform aan de
overeenkomst in het overkoepelend orgaan, onder
leiding van de heer Burgemeester van Nieuwpoort,
en in aanwezigheid van de betrokken over-
heidsdiensten en jachtclubs.
Mijn bestuur BLOSO heeft enkel zijn eigen aktiviteit
veilig gesteld om niet van derden afhankelijk te
moeten zijn.

II. VRAGEN WAAROP EEN VOORLOPIG ANT-
WOORD WERD GEGEVEN

Nihil.

I I I .  V R A G E N  W A A R O P  N I E T  W E R D  G E-
ANTWOORD BINNEN DE REGLEMEN-
TAIRE TERMIJN (R.v.O. art. 51, nr. 4)

MINISTER VAN LANDSVERDEDIGING

Vraag nr. 2
van 4 februari 1980
van de heer W. KUIJPERS

Leger - Taalgebruik inzake formulieren

Met mijn vraag nr. 6 van 10 september 1975 (Cultuur-
raad - Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 2 van
20 januari 1976) en mijn vraag nr. 1 van 9 september
1977 (Cultuurraad - Bulletin van Vragen en Ant-
woorden nr. 5 van 21 februari 1978) heb ik de aan-
dacht van de toenmalige Minister gevraagd voor het
voorrangsgebruik op de documenten in gebruik bij
het leger.
Reeds in 1975 antwoordde uw geachte voorganger
dat bij het herdrukken van bestaande documenten
zoveel mogelijk getracht wordt afwisselend voorrang
te verlenen aan een van beide landstalen.
Ik meen te weten dat dit nog steeds niet het geval is
voor de onderstaande documenten, waarop het Frans
steevast voorrang krijgt :
- Model 1 - Titre de congé ou de permission /

Verlof- of vergunningsbrief ;

- Model 2 - Carte des congés de faveur et des
permissions / Gunstverlofbrief en vergun-
ningskaart ;

- Ordre de marche / Marsbevel;
- Documenten gebruikt door MCG/Bnd  - plaatse-

lijke vervoerbureaus in hun betrekkingen met
administratieve diensten.

Kan voor documenten waarop het Nederlands en het
Frans gebruikt worden, geen regeling uitgewerkt
worden, zodat eentalige eenheden en ondereenheden
aan hun personeel documenten ter hand stellen
waarop voorrang wordt verleend aan hun eigen taal ?
Graag vernam ik van de geachte Minister of hij mijn
zienswijze kan onderschrijven.

Vraag nr. 3
van 4 februari 1980
van de heer W. KUIJPERS

Centrale Dienst voor Wedden en Lonen - Taalge-
bruik inzake bijdragebons voor ziekte- en invalidi-
teitsverzekering

Ik ben in het bezit van een fotocopie van twee twee-
talige bijdragebons voor ziekte- en invaliditeitsver-
zekering : één voor een kwartaal van 1978 en één voor
een afhoudingsperiode van 1979, waarop het Frans
telkens voorrang krijgt.
Beide bons werden door het Ministerie van Lands-
verdediging, Centrale Dienst voor Wedden en Lo-
nen, 3e Bureau, Kwartier Koningin Elisabeth, te
1140 Brussel, afgeleverd aan een lid (werkman) van
het burgerlijk personeel van het leger.
Graag vernam ik van de geachte Minister op welke
bepalingen van de wet van 30 juli 1938 betreffende het
gebruik der talen bij het leger, men zich steunt om in
betrekkingen tussen militaire overheden en admini-
stratieve overheden en het publiek tweetalige bijdra-
gebons te gebruiken.

MINISTER VAN VERKEERSWEZEN

Vraag nr. 7
van 1 februari 1980
van de heer W. KUIJPERS

NMBS - Taalgebruik en uitvoering van VCT-advies

Op 10 december 1979 bracht de Nederlandse afdeling
vies uit (ll. 1 lS/II/N en 4908/II/N)  waarbij gezegd
wordt dat het Hoofdbestuur van de NMBS, over
eenkomstig art. 39, par. 2, der SWT, naar de plaat.
selijke diensten uit het Nederlandse taalgebied eer
spoorwegkaart met Nederlandstalige titels moest
sturen. De klacht die tot dit advies leidde, hield ir
dat een tweetalige kaart van het spoorwegnet naai
de plaatselijke diensten in het Nederlandse taalge-
bied werd gestuurd.
Mag ik van de geachte Minister vernemen welk ge-
volg hij zal geven aan het advies van de Vaste Com-
missie voor Taaltoezicht, Nederlandse afdeling, var
10 december 1979?
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Vraag nr. 9
van 1 februari 1980
van de heer W. KUIJPERS

NMBS - Taalgebruik en uitvoering van VCT-advies

Op mijn vraag nr. 7 van 24 april 1979 over de toepas-
sing van de taalwetten door het treinpersoneel ant-
woordde de geachte Minister: «de NMBS heeft zich
voorgenomen de onderrichtingen aan het treinper-
soneel, betreffende het opstellen van de regerings-
bulletins, tegen 1 juli 1979 aan te passen overeenkom-
stig het advies nr. 4536/II/P  van 30 juni 1978 uitge-
bracht door de Vaste Commissie voor Taaltoezicht».
Ik verneem dat dit nog steeds niet is gebeurd.
In artikel 2 van voornoemd advies wordt eveneens
gezegd dat alle formulieren en «vaststellingen van
onregelmatigheden » die aan een reiziger worden
overhandigd en door het treinpersoneel dienen inge-
vuld en/of ondertekend te worden, overeenkomstig
de artikelen 35, par. 1-ben17,par.  l-A-l”enóo
der SWT, dienen gesteld te worden in de taal van het
gebied zo de zaak gelokaliseerd of lokaliseerbaar is in
het Nederlandse of Franse taalgebied, en in de taal
van de reiziger zo de zaak gelokaliseerd of lokaliseer-
baar is in Brussel-Hoofdstad.
Mag ik dan ook de geachte Minister verzoeken mij te
willen mede te delen in hoever hij bij de NMBS de
correcte uitvoering van dit advies zal bevorderen?

Vraag nr. 10
van 4 februari 1980
van de heer W. KUIJPERS

NMBS - Taalgebruik inzake geneeskundige versla-
gen

Met mijn vraag nr. 176 van 19 februari 1976 (Kamer
- Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 22 van 6
april 1976) en vraag nr. 24 van 18 januari 1978 (Cul-
tuurraad  - Bulletin van Vragen en Antwoorden nr. 5
van 21 februari 1978) heb ik de aandacht van de
geachte Minister gevestigd op de mensonwaardige
behandeling van Vlaamse spoormannen naar aan-
leiding van bijkomende onderzoeken die dikwijls
worden voorgeschreven buiten de medische diensten
van de NMBS.
Ik ben in het bezit van een fotocopie van een brief die
een Vlaamse spoorman ontvangen heeft van de Uni-
versité Catholique de LouvainXliniques  Univer-
sitaires Saint-Luc bij gelegenheid van zo een bijko-
mend onderzoek.
De betrokkene wenst anoniem te blijven omdat hij
vreest in zijn beroepsloonbaan geschaad te worden.
Dit neemt echter niet weg dat de NMBS deze genees-
heren-specialisten als deskundigen aanstelt en zij bij-
gevolg onder de toepassing van artikel 50 van de SWT
vallen.
Overeenkomstig dit artikel dient de NMBS er over te
waken dat de bepalingen van de gecoördineerde
wetten op het gebruik der talen in bestuurszaken
worden nageleefd.

Graag vernam ik van de geachte Minister:

1. in welke taal de medische verslagen die naar de
NMBS worden gestuurd, zijn opgesteld;

2. welke maatregelen er zullen genomen worden om
aan deze onduldbare toestand een einde te maken
en de taalwetgeving stipt te doen naleven.

Vraag nr. 11
van 4 februari 1980
van de heer W. KUIJPERS

NMBS - T a a l g e b r u i k  i n z a k e  b i n n e n l a n d s e
diensttelegrammen

Met haar omzendbrief nr. 74-3-78 van 27 november
1978 heeft de NMBS het taalgebruik voor het over-
seinen van binnenlandse diensttelegrammen gere-
geld.
Geen enkele bepaling van de wet op het gebruik van
de talen in bestuurszaken heeft de regeling van de
betrekkingen tussen niet in hiërarchisch verband
staande diensten uit verschillende homogene taalge-
bieden georganiseerd.
Een eentalig telexbericht dat van het ene naar het
andere taalgebied wordt overgeseind, is bij verwij-
zing naar het advies 1104 van de Vaste Commissie
voor Taaltoezicht niet in strijd met de SWT.
Het is ook zo, dat er geen enkele wettelijke bepaling
bestaat die de spoorwegbeambten uit de homogene
taalgebieden de kennis van een tweede taal oplegt.
Het geval dat ik op het oog heb, betrof een telegram
dat betrekking had op het treinverkeer en via Brussel-
Trans werd overgeseind. Men mag aannemen dat
deze telegrammen van uitzonderlijk belang zijn voor
de veiligheid en de vlotte gang van het treinverkeer.
Verkeerde interpretatie kan dus de veiligheid in het
gedrang brengen.
De oplossing zou er, mijns inziens, in bestaan, een
vertaaldienst te organiseren in de schoot van Brussel-
Trans, zoals die nu reeds functioneert in de groepsdi-
recties.
Graag vernam ik van de geachte Minister of hij mijn
zienswijze kan onderschrijven.

Vraag nr. 13
van 11 februari 1980
van de heer W. KUIJPERS

NMBS - Taalgebruik inzake officiële reisgids

In tegenstelling tot uw antwoord op mijn vraag dd. 4
november 1977 betreffende het taalgebruik voor de
officiële reidsgids, verschenen in het Bulletin van
Vragen en Antwoorden nr. 2 dd. 20 december 1977,
merk ik dat opnieuw in het spoorboekje buitenland de
Nederlandse naam Moeskroen niet voorkomt (blz.
37).

Mag ik de Minister verzoeken nu eindelijk definitieve
maatregelen te nemen opdat zulke feiten - die steeds
van dezelfde aard zijn ! - niet meer zouden voorval-
len ?
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MINISTER VAN NATIONALE OPVOEDING

Vraag nr. 2
van 31 januari 1980
van de heer R. NAUWELAERTS

Studie toelagen - Formaliteiten

Elk jaar moeten tienduizenden personen de door hen
op alle aanvraagformulieren voor studietoelagen ge-
plaatste handtekening laten wettigen op hun ge-
meentebestuur. Daartoe moeten de ondertekenaars
zich persoonlijk bij de bevoegde gemeentediensten
melden of hun identiteitskaart voorleggen, met alle
narigheden die daaraan verbonden zijn.
Deze verplichting verschaft de Dienst der Stu-
dietoelagen evenwel geen enkele zekerheid omtrent :
- de identiteit van de kandidaat,
- welk onderwijs de andere kinderen volgen,
- het al of niet gerechtigd zijn op kinderbijslag,
- het verblijf van de kandidaat,
- de afstand tussen de woonplaats en plaats waar de

onderwijsinrichting gevestigd is,
- het jaar waarin het secundair onderwijs beëindigd

werd,
- het jaar waarin het hoger onderwijs aangevangen

werd,
- de reeds gevolgde studies,
- de hoedanigheid van de ondertekenaar.

Er tevens op wijzend dat bovendien de machtiging
aan de administratie van de belastingen helemaal
overbodig is (het aanslagbiljet moet worden bijge-
voegd en zonder machtiging kunnen alle financiële
gegevens verkregen worden) en dat de gezinssamen-

stelling en de identiteit worden bevestigd door een bij
te voegen uittreksel uit het bevolkingsregister, vraagt
men zich terecht af welke beweegredenen de wet-
tiging van de handtekeningen zo belangrijk maakt dat
ze de beschreven, jaarlijkse, moeilijkheden recht-
vaardigen.
In het licht van wat voorafgaat, zou ik derhalve graag
van de geachte Minister vernemen wat de betrokken
dienst kan ondernemen om in de toekomst de aanvra-
gers het bedoelde, blijkbaar nutteloze, voorschrift te
besparen.

Vraag nr. 74
van 31 januari 1980
van de heer H. SUYKERBUYK

Wapen en vlag van de gemeenten -Stand van zaken

Kan de geachte Minister mij mededelen hoeveel ge-
meenten van het Nederlandse taalgebied beschikken
over :
1. een vlag,
2. een wapen?

Deze vraag handelt niet alleen over wapens en vlag-
gen die zouden zijn erkend na het decreet van 28
januari 1977 houdende vaststelling van het wapen en
de vlag van de gemeenten, maar het gaat ook om de
gemeenten die vóór de totstandkoming van bedoeld
decreet reeds over een vlag en een wapen beschikten.


